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Editorial

Vážení čtenáři,
v loňském roce se rozhodl skončit ve funkci šéfredaktora Martin Paclík. Dr. Paclík 
za sebou zanechal velký kus poctivé práce! Svou pozici nevnímal pouze jako strohý 
pracovní úkol, ale Sylvii sloužil zodpovědně a jako opravdový srdcař s vědomím, že 
Sylvia spoluvytváří ornitologické poznání a je nedílnou součástí odborné činnosti 
České společnosti ornitologické. Za přínos k rozvoji časopisu a vysokou kvalitu člán-
ků vřele děkuji nejen jemu, ale také členům jeho redakční rady, kanceláři ČSO, všem 
spolupracovníkům a autorům! V roli nového šéfredaktora chci i nadále rozvíjet jeho 
odkaz.

Sylvii vidím jako stěžejní periodikum pro prezentaci a diskusi výsledků ornito-
logického výzkumu z rukou akademických pracovníků i ornitologů z praxe. Je to 
průsečík základního a aplikovaného ornitologického výzkumu a zdroj vědeckého 
poznávání na platformě vzdělávání, sdílení metod a zkušeností, věrnosti tradici i ote-
vřenosti novým názorům a nápadům, vše zabaleno ve formátu vědeckého časopisu. 
Rád bych přispěl k rozvoji Sylvie jako časopisu, který si s chutí přečte každý, koho 
zajímají výzkumem podložená fakta, vědecké metody, aktuální dění ornitologického 
bádání a třeba i zajímavosti a překvapení ze života ptáků. Považuji za důležité, aby 
Sylvia zveřejňovala i výsledky zdánlivě obtížně publikovatelné v mezinárodních im-
paktovaných časopisech, o to však důležitější svým lokálním či regionálním význa-
mem. Sylvia je časopis spravedlivý a netendenční. Nezveřejňuje jenom líbivý „sexy“ 
výzkum. Zásadním hlediskem vždy musí být odborná kvalita práce. Je žádoucí, aby 
pilíř Sylvie tvořily články s jasně definovanou otázkou nebo testující biologickou 
hypotézu, práce experimentální a pečlivě plánované. Úlohu Sylvie ovšem vnímám 
i v otevřenosti k méně rigorózním pracím, výsledkům začínajících ornitologů a bá-
dání pevně ukotveného v české ornitologické tradici. I zdánlivě okrajová práce může 
ovlivnit formování a utváření nových myšlenek, a to nejen v našem českém prostoru.  

Sylvia je pojítkem mezi vědou a praxí, mezi zkušeností a učením a mezi tradicí 
a pokrokem. Rád bych přispěl k další etapě v rozvoji publikační tradice časopisu 
Sylvia v době plné nových ekologických výzev. 

Budu moc rád, pokud stávající přispěvatelé i čtenáři zůstanou věrní a ti, kteří 
třeba z nějakého důvodu na Sylvii zanevřeli, dají mně a časopisu znovu šanci. Mladí 
a začínající autoři mají moji plnou podporu, věřte, že publikovat v Sylvii má smysl. 
Nenechávejte si výsledky Vaší práce sami pro sebe. Rozvoj časopisu a ornitologické-
ho bádání životně závisí na ochotě svá zjištění sdílet s ostatními. Rád bych Vás tímto 
vyzval k zasílání rukopisů do Sylvie a upřímně se těším na nastávající spolupráci!

Přeji příjemné a poučné čtení! 
Jan Hušek
šéfredaktor


